

## 卫理公会以萨迦守望者 19-25/09/2024

### 九月第四个星期的祷告事项

#### 1. 世界

【a】为着全球贫富差距持续扩大祷告。无论任何政治体系，都对此无能为力。祷告那些把所有信心和盼望寄托在政治变革的人们能悔改，归向福音，开始行公义，好怜悯。

<https://cn.weforum.org/agenda/2024/03/https-www-weforum-org-agenda-2024-02-inequality-developing-countries-women-oxfam-cn/>

【b】为着全球原住民权益祷告。原住民权益不断被侵犯，是不争的事实。人性的贪婪和野心，造成各国原住民议题现在的局面，甚至成为福音绊脚石。原住民被迫挤入现代社会，也在社会上被不断剥削。<https://www.un.org/zh/observances/indigenous-day>

#### 2. 国家

【a】为着马来西亚人民贫富差距祷告。政治分歧所导致各州发展不一致，成为各州经济发展障碍。祷告政治领袖的悔改、在贫困线之下的群体，被真光照耀——“穷人有福音传给他们”。（太十一 5）

<https://www.enanyang.my/%E8%B4%A2%E7%BB%8F%E6%96%B0%E9%97%BB/%E7%BB%8F%E6%B5%8E%E5%AD%A6%E8%80%85%E7%96%AB%E5%90%8E%E6%9B%B4%E6%82%AC%E6%AE%8A-%E6%9C%80%E5%AF%8C%E6%9C%80%E7%A9%B7%E5%B7%9E%E6%94%B6%E5%85%A5%E5%B7%AE276%E5%80%8D>

【b】为着马来西亚原住民权益祷告。各地伐木项目，加剧原住民土地权的斗争。许多报告显示，在马来西亚各地侵占土地、砍伐珍贵树种的事件层出不穷。这对生态的杀伤力是巨大的。祷告执法机构和违法者之间的互利关系，在福音真光下被揭露。

<https://www.sinchew.com.my/news/20240910/nation/5910111>

#### 3. 教会

【a】为着教会原住民事工祷告。华人教会在牧养原住民时，因文化和思维模式的差别，引发许多张力。祷告华人教会效法基督道成肉身的榜样，以免空有热心，没有“真知识”。（罗十 2）

【b】祷告教会在处理教会内的贫富差距时，充满智慧和爱心，不按外貌待人。（雅二 1-13）

#### 4. 家庭

【a】为着基督徒家庭的生命见证来祷告。祷告他们表里如一，“心里所存的善发出善来”。（路六 45）

【b】家庭往往是门徒训练的第一场景。祷告父母训练孩子成为主门徒，孩子也训练父母成为主门徒。

## The Methodist Issachar Watcher 19-25/09/2024

### Prayer Items for 4th week of September

#### 1. World

- [a]** Pray for the widening gap between the rich and the poor in the world. However, there are no political systems that can resolve this issue. Pray that those who place all their faith and hope in politics will repent, turn to the gospel, and put into practice God's justice, mercy and love.  
<https://www.euronews.com/business/2024/06/04/the-wealth-of-nations-the-widening-gap-between-rich-and-poor-in-europe>
- [b]** Pray for the rights of indigenous peoples around the world. It is an indisputable fact that the rights of indigenous peoples are constantly being violated. Human greed and ambition have caused the current situation in various countries, and these issues have even become a stumbling block to the spread of the gospel. Indigenous peoples are forced to squeeze into mould made by modern society, and are constantly exploited in society.  
<https://www.ohchr.org/en/indigenous-peoples/about-indigenous-peoples-and-human-rights>

#### 2. Country

- [a]** Pray for the gap between the rich and the poor among the Malaysian people. Political differences have led to inconsistent development in different states, which has become an obstacle to economic development in each state. Pray for the repentance of political leaders and for groups below the poverty line to be illuminated by the true light - " the good news is proclaimed to the poor." (Matthew 11:5)  
[https://www.sinardaily.my/ampArticle/206170#amp\\_tf=From%20%251%24s&aoh=17267055142659&referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com](https://www.sinardaily.my/ampArticle/206170#amp_tf=From%20%251%24s&aoh=17267055142659&referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com)
- [b]** Pray for the rights of the indigenous peoples of Malaysia. Logging projects in various places have intensified the struggle for indigenous land rights. Many reports show that there are a tremendous number of incidents of land encroachment and illegal logging of rare tree species in various parts of Malaysia. These activities have a huge destructive effect on the ecology. Pray that the corruption and bribery of law enforcement agencies by criminal enterprises will be exposed and halted.  
[https://borneoproject.org/land-rights/#:~:text=Under%20the%20United%20Nations%20Declaration,they%20protect%20\(Article%2026\)](https://borneoproject.org/land-rights/#:~:text=Under%20the%20United%20Nations%20Declaration,they%20protect%20(Article%2026))

#### 3. Church

- [a]** Pray for the church's ministry to the indigenous people. There is a lot of tension when the Chinese church offers pastoral care to the indigenous peoples due to differences in culture and mind set. Pray that the Chinese church will follow the example of Christ incarnate, so that they may testify with zeal based on knowledge (Rom 10:2)
- [b]** Pray that the church will be filled with wisdom and love when dealing with the gap between the rich and the poor within the church, and will not judge people by their appearances (James 2:1-13)

#### 4. Family

- [a]** Pray for the life testimonies of Christian families. Pray that they will be consistent in all that they say and do, and may they "the good things stored up in their hearts" (Luke 6:45) overflow and reach the lost.
- [b]** Family is often the first step in discipleship training. Pray that parents will train their children to become disciples of the Lord, and in doing so, the parents are also being trained by their children to become disciples of the Lord.

## Pengawal Isakhar Methodist 19-25/09/2024

### Doa minggu keempat September

#### 1. Dunia

- [a] Berdoa tentang jurang antara yang kaya dan miskin di seluruh dunia yang semakin bertambah. Tiada sistem politik boleh berbuat apa-apa mengenainya. Berdoa agar mereka yang telah meletakkan semua keyakinan dan harapan mereka dalam perubahan politik akan bertaubat, berpaling kepada Injil, dan mula bertindak adil dan menunjukkan belas kasihan kepada sesama. <https://malaysiagazette.com/2024/04/16/jurang-pendapatan-negara-miskin-dengan-ekonomi-terkaya-semakin-meluas/>
- [b] Berdoa untuk hak orang asli atau peribumi di seluruh dunia. Tidak dapat dinafikan bahawa hak orang peribumi sentiasa dilanggar. Ketamakan dan cita-cita manusia telah menyebabkan isu-isu semasa peribumi di pelbagai negara, malah telah menjadi batu penghalang kepada Injil. Orang asli atau peribumi dipaksa ke dalam masyarakat moden dan mereka telah diperlakukan dengan tidak adil dalam masyarakat. <https://foe-malaysia.org/my/articles/hak-tanah-adat-orang-asal-dan-sistem-perundangan-moden/>

#### 2. Negara

- [a] Berdoa untuk jurang antara yang kaya dan miskin di Malaysia. Pembangunan yang tidak konsisten dalam kalangan negeri akibat perbezaan politik telah menjadi penghalang kepada pembangunan ekonomi di setiap negeri. Berdoalah agar pemimpin politik akan bertaubat dan golongan yang di bawah garis kemiskinan akan diterangi oleh cahaya yang benar - "Berita Baik daripada Allah dikhabarkan kepada orang miskin." (Matius 11:5) <https://www.sinarharian.com.my/article/275709/berita/nasional/rapatkan-jurang-negeri-kaya-dan-miskin>
- [b] Berdoa untuk hak orang asli dan peribumi di Malaysia. Projek-projek pembalakan di seluruh negara semakin memperhebatkan perebutan hak tanah orang asli dan peribumi. Banyak laporan menunjukkan bahawa terdapat kes-kes pencerobohan tanah yang tidak berkesudahan dan penebangan spesies pokok berharga di seluruh Malaysia. Ini sangat berbahaya kepada alam sekitar. Berdoalah agar hubungan yang saling menguntungkan antara agensi penguatkuasa undang-undang dan pesalah akan didedahkan dalam cahaya Injil yang sebenar. <https://harakahdaily.net/index.php/2024/07/01/hak-orang-asli-perlu-diberi-perhatian/>

#### 3. Gereja

- [a] Berdoa untuk pelayanan orang peribumi di gereja. Apabila gereja Cina menggembala orang peribumi, banyak ketegangan timbul kerana perbezaan budaya dan corak pemikiran. Berdoalah agar gereja Cina akan mengikuti contoh teladan Kristus supaya tidak hanya bersemangat kosong tetapi tidak memiliki "pengetahuan yang benar." (Roma 10:2 - AVB)
- [b] Berdoa agar gereja akan penuh dengan kebijaksanaan dan kasih apabila mengatasi jurang antara yang kaya dan miskin dalam gereja, dan tidak melayani orang berdasarkan penampilan mereka. (Yakobus 2:1-13)

#### 4. Keluarga

- [a] Berdoa supaya keluarga Kristian memiliki kesaksian hidup yang baik. Berdoalah agar mereka setia kepada Yesus dalam percakapan dan perbuatan, dan agar mereka "mengeluarkan perkara-perkara baik kerana hati mereka berlimpah-limpah dengan kebaikan." (Lukas 6:45)
- [b] Keluarga selalunya merupakan tempat pertama untuk menjadi murid Kristus. Berdoalah agar ibu bapa melatih anak-anak mereka menjadi murid Yesus, dan supaya anak-anak juga melatih ibu bapa mereka menjadi murid Yesus.